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Johan Lindberg, sekreterare punkt 1–11 

Lena Lundkvist, sekreterare 6–11 

Helena Månsson, sekreterare 1–11  

Frånvarande 
Jesper Roine, Handelshögskolan i Stockholm 

Sara Dahlin, Socialstyrelsen 

 

Enskilt möte i användarrådet för levnadsförhållanden och jämställdhet 

1. Mötet öppnas och godkännande av 

dagordning 
Joakim Sonnegård 

Ordföranden hälsade alla välkomna till mötet. Inga synpunkter på 

dagordningen. 

2. Presentationsrunda 
Samtliga 

Presentationsrunda med anledning av nya ledamöter. 

3. Information från SCB  
Marie Lideus, Sara Frankl, Thomas Helgeson och Nina Grönborg 

Kort informationsdragning från de tre sektioner som ingår i 

användarrådet, samt allmän information från SCB.   

Sektionen för levnadsförhållanden och demokrati, Thomas Helgeson. 

• ULF/SILC: resultaten från ULF 2022 publicerades i april, och 

insamling för ULF 2023 pågår nu, stänger i juni. EU:s undersökning 

SILC ingår i insamlingen, och data levereras till Eurostat i december 

undersökningsåret. 

• Barn-ULF: undersökningen har gjorts om och en ny variant av 

undersökningen genomförs med insamling i höst. Nu är barnet 

urvalspersonen, och det finns inte längre någon koppling till ULF.  

Fokus ligger på insamling via webbenkät, telefonintervjuer görs vid 

behov. Publicering blir till våren 2024.  

• Befolkningens IT-användning (BITA): insamling pågår nu, avslutas 

i juni. Publicering sent i höst. 

• Sektionen arbetar även bland annat med två uppdrag om 

valdeltagande, varav ett om valdeltagande och integration.  
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Sektionen för hushållens ekonomi, Nina Grönborg. 

• Hushållens boendeutgifter (BUT) publicerade statistik för 2021 i 

november 2022, nästa insamling blir år 2024. 

• Hushållens utgifter (HUT) publicerade statistik för 2021 i december 

2022, nästa insamling blir år 2026.  

• Inkomster och skatter (IoS) för inkomstår 2021 publicerades i 

januari. Nytt i denna statistik är att hänsyn tas för växelvis boende 

barn.  

• I höstas genomfördes också en enkät för att undersöka växelvis 

barns boende, och resultat från denna kommer att implementeras i 

nästa publicering av IoS, samt i FASIT. 

• FASIT v.2 levererades 10 maj, nya förslag från vårpropositionen 

fanns med som valbara parametrar (switchar).  

• Remissrundan för SOU 2022:51 En ny statistik över hushållens 

tillgångar och skulder - Regeringen.se är avslutad, vi inväntar nästa 

steg. Särskild utredare är Per Håkansson. 

Sektionen för samordning och tvärområden, Sara Frankl. 

Sektionen arbetar bl a med statistik om jämställdhet, barn och 

funktionsnedsättning.  

• Jämställdhetsstatistik: tre publiceringar i år, mars, juni och 

december. Tabeller och diagram på temasidan uppdateras inte 

längre, men länkar tills statistikdatabasen ligger nu i temaingången 

på scb.se. 

• SCB har i februari redovisat ett regeringsuppdrag om att ta fram en 

handledning för arbete med könsuppdelad statistik, med fokus på 

hur kön kan samvariera med andra variabler. En förstudie för att 

utreda förutsättningar för att tillhandahålla könsuppdelad statistik 

till myndigheter för att möjliggöra fördjupade analyser ingick i 

uppdraget. 

Nu tas en digitaliserad version av handledningen fram.  

• Regional jämställdhetsstatistik tas inte längre fram. SCB har en 

pågående dialog med länsstyrelserna om ett gemensamt uppdrag 

att ta fram regional jämställdhetsstatistik. 

• Barn-och familjestatistik: fyra publiceringar under året, en under 

våren, en i juni och två under hösten. En kommande förändring är 

att uppgiften om föräldrars sysselsättning ändras till BAS 

(Befolkningens arbetsmarknadsstatus). 

• Statistik om personer med funktionsnedsättning: fortsatt arbete 

med regeringsuppdraget att utveckla en registerbaserad definition 

av funktionsnedsättning, som kommer att bli en registervariabel – 

PIF (troligen fyra olika – barn-PIF, vuxen-PIF samt två äldre-PIF). 

PIF avser personer med insatser och stöd relaterat till 

funktionsnedsättning.  

https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/statens-offentliga-utredningar/2022/11/sou-202251/
https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/statens-offentliga-utredningar/2022/11/sou-202251/
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• Regeringsuppdraget omfattar även en rapport som belyser 

skillnader mellan olika mått på funktionsnedsättning. 

• Uppdraget slutredovisas vid årsskiftet 2023–2024. 

Allmän information från SCB, Marie Lideus 

• SCB har genomfört verksamhetsanalyser under hösten pga behov 

att prioritera ner vissa delar av verksamheten av ekonomiska skäl. 

Arbetet har fortlöpt bra. Exempelvis kommer vissa undersökningar 

att bli intermittenta. Arbetet fortsätter med att planera resurser, 

vem ska göra vad och när.  

• Fokus ligger på att utveckla och förändra sådant som kan 

framtidssäkra verksamheten. T ex att ta bort manuella moment i 

produktionen, förändra granskning så att det görs där resultatet 

påverkas, relevant och träffsäkert. Översyn av registerbaserade 

produktionsprocesser.  

• SCB syns alltmer i media och det är roligt. De tre sektioner som 

ingår i enheten Befolkning och levnadsförhållanden (Hushållens 

ekonomi, Befolkning samt Levnadsförhållanden och demografi) 

syns och hörs nästan varje vecka – statistiken når ut. Vi har en bra 

presstjänst och flera medarbetare är mediatränade. Man hjälps åt 

och stöttar. Statistiken måste ut och måste användas. Vi tycker att 

vi har lyckats att steppa upp, och når våra uppsatta mål för detta.  

• Sveriges ordförandeskap i EU. SCB:s generaldirektör leder 

rådsarbetsgruppen för statistikrådet. Nu förhandlas en ny ramlag 

för befolkning, census och migration. Ambitionen är att slå fast och 

komma en bit på väg med ramlagen under Sveriges ordförandeskap. 

Det är ett stort arbete som rullat på bra, även om några knäckfrågor 

återstår att lösa. I juli går ordförandeskapet över till Spanien.  

Kommentarer och synpunkter från ledamöterna 
Angående barn-ULF: 

Joakim Sonnegård: Gör SCB telefonintervjuer med barn? 

Svar: Barn och unga i åldern 12–18 ingår i urvalet till Barn-ULF. För 

12–14-åringar kontaktas föräldrarna via brev, till 15–18-åringarna 

skickas breven direkt.   

Joakim Sonnegård: Kan man se socioekonomiska skillnader bland 

respondenterna, att tillgång till internet är mer begränsad för vissa 

grupper?  

Svar: I tester har vi sett att grupperna ser likadana ut när vi jämför 

svarsfrekvensen mellan telefonintervjuer och webbenkäter. Vi har valt 

webbinsamling eftersom vi då kan ha ett större urval, 30 000 personer.  

Elisabeth Skoog-Garås: Kommer resultaten från Barn-ULF att kunna 

presenteras efter socioekonomisk indelning? 



 

 SCB – Möte i användarrådet för levnadsförhållanden och jämställdhet 11 maj 2023   5 av 13 
 

Svar: Ja, det kommer att kunna göras. 

Angående statistik om funktionsnedsättning: 

Aurora Lewén: Svårt att fånga funktionsnedsättning via register. 

Svar: Det stämmer, och det är även tveksamt om vi ska använda oss av 

begreppet funktionsnedsättning när det handlar om modellering via 

administrativa data, där bland annat olika typer av ersättningar 

används för att definiera funktionsnedsättning. Målsättningen är att 

mäta delmängden funktionsnedsatta, vilket är svårt då vi saknar 

kännedom om den totala populationen funktionsnedsatta. 

Det finns olika frågebaserade definitioner av funktionsnedsättning i 

ULF.  

Arvid Lindén: Mfd har deltagit i arbetet med att ta fram en 

registerbaserad definition, och upplever att arbetet har fungerat bra. 

Joakim Sonnegård: Finns det en nord/syd-konflikt om hur 

befolkningsräkningar ska genomföras? 

Svar: Det kommer inte att detaljregleras hur en folkräkning ska 

genomföras i ramlagen, vilket innebär att länderna kan välja det 

upplägg som passar bäst. En annan viktig fråga är varje person ska 

räknas en gång, men vi kan också röra oss fritt mellan länder – hur ska 

det säkerställas att personer inte dubbelräknas? 

4. Externa ledamöter om statistikbehov, 

synpunkter, frågor, förslag 

Katarina Boye: Hur går det med inkomststatistik på månadsbasis? 

Viktigt att det prioriteras.  

Svar: Planen är att publicera månadsbaserad statistik avseende 

löneinkomst till hösten för att därefter fokusera på mer sammansatta 

inkomstbegrepp, såsom disponibel inkomst. Beroende på hur arbetet 

går med månadsbaserade inkomster så kan det bli aktuellt att ta upp 

som en punkt vid höstens möte. 

Nasser Nuru Mahmud: Angående hushållens utgifter – tidigare har nya 

datakällor diskuterats, t ex data om korttransaktioner. Finns det något 

nytt på den punkten?  

Svar: Ny design för undersökningen Hushållens utgifter (HUT) 

implementerad. För närvarande inget pågående arbete avseende 

kassaregisterdata inom HUT. Dock pågår ett arbete under året inom 

undersökningen Hushållens konsumtionsutgifter (HUKO), som är en 

del av nationalräkenskaperna, med målsättningen att i större 
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utsträckning använda kassaregisterdata. HUKO avser aggregerade data 

och inte data på individ- och hushållsnivå, som fallet är i HUT. Arbetet 

med kassaregisterdata är trots allt intressant för HUT och HUKO:s 

arbete följs med intresse. 

Nasser Nuru Mahmud: Att kunna använda korttransaktioner med 

koppling till individer skulle kunna minska uppgiftslämnarbördan 

betydligt.  

Svar: Koppling mellan korttransaktioner och mer finfördelade uppgifter 

om varor i inköpen låter sig inte göras i nuläget.  

Joakim Sonnegård: Förslag på ämnen för nästa möte? 

 

Svar: Det kan gå att ha en presentation om månadsdata om inkomster 

till hösten. 

5. Regeringsuppdrag könsuppdelad statistik 
Carolina Nordström, Sektionen för samordning och tvärområden 

Carolina Nordström från SCB presenterade arbetet med ett 

regeringsuppdrag om könsuppdelad statistik. Uppdraget bestod av två 

delar: 

• En förstudie av myndigheters behov av ytterligare statistik till 

resultatredovisningen. 

• En handledning om könsuppdelad statistik för arbete med 

jämställdhetsintegrering. 

Centralt i uppdraget är att statistiken ska redovisas för fler variabler än 

kön, vilket ska svara mot ett behov av intersektionella analyser. 

Förstudien genomfördes i dialog med ett urval av myndigheter. Resultat 

från förstudien visade att:  

• Både statistikbehov och tillämplig lagstiftning för framställning 

av statistik för jämställdhetsanalyser är varierande mellan 

myndigheter. 

• Förstudien har inte kunnat påvisa några påtagliga och generella 

behov av ytterligare statistiktabeller till myndigheternas 

resultatredovisningar, förutsatt den nuvarande kravställningen 

från regeringen. 

• Det finns ett behov av stöd i arbetet med att använda 

könsuppdelad statistik i jämställdhetsanalyser. 

Redovisningen av uppdraget gjordes i form av rapporten Könsuppdelad 

statistik. Återrapportering av ett regeringsuppdrag tillsammans med 

handledningen Använda statistik för uppföljning av 

jämställdhetsintegrering. 

https://scb.se/contentassets/56c8dccd94e64fff8671b3b0e9e25738/le0201_2023k01_br_leovrbr2301.pdf
https://scb.se/contentassets/56c8dccd94e64fff8671b3b0e9e25738/le0201_2023k01_br_leovrbr2301.pdf
https://scb.se/contentassets/6c6e7c76304d426093c7388ffe479339/ov9999_2022a01_br_x99br2301.pdf
https://scb.se/contentassets/6c6e7c76304d426093c7388ffe479339/ov9999_2022a01_br_x99br2301.pdf
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Utöver rapporteringen av förstudien omfattar rapporten även 

genomgång av krav och kriterier för könsuppdelad statistik samt en 

ganska omfattande genomgång av begreppet ”intersektionalitet” 

inklusive en konkretisering av dess möjliga betydelse i ett 

statistiksammanhang. 

Kommentarer och synpunkter från ledamöterna 
Elisabeth Skoog Garås: Landade SCB i att kön alltid ska vara den initiala 

ingången, eller kan det vara andra ingångar med avseende på 

intersektionalitet, tex. funktionsnedsättning eller socioekonomisk 

indelning? Man kan behöva ha olika ingångar beroende på vad man ska 

titta på? 

Svar: I framställning av jämställdhetsstatistik är kön centralt och ingår i 

regel alltid. 

Elisabeth Skoog Garås: Det här innebär ett problem för 

verksamheterna, kommuner och regioner, när saker ska etiketteras på 

ett (enda) sätt. Svårt att ena dagen jobba med jämställhetspolitiken, 

sedan folkhälsopolitiken och tredje dagen funktionshinderpolitiken. 

Det behöver sitta ihop – etiketterna försvårar arbetet.  

 

Joakim Sonnegård: Man riskerar att permanenta ännu fler stuprör i 

politiken.  

Gemensamt möte tillsammans med användarrådet för befolkning, 
demografi och integration 

6. Inledning inkl. presentationsrunda  
Marie Lideus, Anders Ljungberg och Joakim Sonnegård 

Kort inledning samt presentationsrunda av samtliga ledamöter och 

deltagare från SCB. 

7. Framtida trender och påverkan på 

statistiken  
Marie Lideus 

Marie Lideus från SCB presenterade tankar och spaningar om framtida 

trender och dess påverkan på statistiken. 

Några bubblare som ligger mer i närtid och som varit uppe för 

diskussion, men där inga beslut är fattade. 

• Förbättrad folkbokföring genom folkräkning. Utökade resurser 

till Skatteverket, förbättrad folkbokföring stärker statistiken.  
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• Från folkbokförd befolkning till total befolkning i statistiken, 

aktuellt både nationellt och internationellt. 

• Mer statistik som är internationellt reglerad (EU-förordningar), 

t ex befolkningsstatistik, Census och migrationsstatistik. 

• Statistik och analys med fokus på självförsörjning. 

• Eventuellt ny statistik avseende hushållens tillgångar och 

skulder (HTS). Viktig del i den ekonomiska välfärdsstatistiken. 

• Ny europeisk statistiklag. 

Nedan följer några exempel på framtidsspaningar från medarbetare 

som arbetar med statistikframställning på SCB. 

• Ökande efterfrågan på nedbrytningar och tvärgående analyser. 

Samanvändbarhet blir allt mer viktigt. Den tekniska 

utvecklingen gör att vi nog förväntas kunna förbättra aktualitet 

och presentation/tillgängliggörande. 

• Behovet av snabbare statistik som kan fånga svängningar i 

samhället p.g.a. kriser som Covid, inflationen, krig osv. Snabba 

förändringar i omvärlden kräver snabb statistik. 

• Människor blir mer och mer bekväma, det ställer större krav på 

att vi presenterar data på ett snyggt och lättillgängligt sätt. 

Vi bjöds även på spaningar från medarbetare inom IT samt andra delar 

av organisationen på SCB. Nedan följer några exempel på dessa 

spaningar. 

• Ny teknik avseende digitalisering för uppgiftsinsamling, 

visualisering och spridning av statistik. 

• Oanade möjligheter med artificiell intelligens och machine 

learning. 

• Andra datakällor än direktinsamlade data, t.ex. 

”dammsugning” av nätet. Innebär både möjligheter och 

problem. 

• Viktigt, men svårt, att få statistiken att hänga ihop t.ex. 

regionalt även om många olika datakällor används vid 

framställning av statistiken. 

• Viktigt att SCB visar statistiskt ledarskap för både trovärdighet 

och tillit till statistiken när det finns fler aktörer som kan göra 

samma sak. 

Kommentarer och synpunkter från ledamöterna 
Anders Ljungberg: Hur är läget med eventuellt ny 

förmögenhetsstatistik? 

Svar: Remissrundan är avslutad, SCB har ingen ytterligare information 

om detta. Dock viktigt för SCB med statistik över tillgångar och skulder 

för individer och hushåll då det är efterfrågat bland användare av 

statistiken, både nationellt och internationellt. 
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Anders Ljungberg: Hur hanterar SCB problemen med datafångst, såsom 

bortfallsproblematik? 

Svar: Fokus har under lång tid varit på ökad användning av registerdata 

och därmed minska beroendet av direktinsamlade uppgifter. 

Joakim Sonnegård och Aurora Lewén: Statistiken tenderar att bli 

alltmer avancerad. Viktigt att vara pedagogisk vid spridning av statistik 

och att arbeta för att tillgängliggöra statistiken för breda grupper. 

Svar: SCB har under lång tid lagt mycket fokus på att nå breda 

användargrupper. På senare tid har dock fokuset skiftat mer åt 

expertanvändare, dock viktigt att balansera detta.  

Anders Ljungberg: Viktigt att locka till användning av statistik redan i 

ung ålder. Den numera nedlagda namnstatistiken är ett bra ett exempel 

på statistik som lockar breda användargrupper och som på så sätt 

fungerar som en ingång till statistiken. 

Håller SCB:s roll på att förändras till att vara mer forskarorienterat? 

Svar: Nej, SCB ska inte frångå till sin roll att sprida statistik till 

allmänheten, men behöver samtidigt utvecklas och där är en del att 

vara mer lyhörd för de behov som finns hos expertanvändare av 

statistiken. 

Joakim Sonnegård: Viktigt att SCB står för korrekt statistik i en flora av 

många olika aktörer och undersökningar. 

Anders Ljungberg: Viktigt att SCB bidrar med att tolka statistiken och 

på så sätt hjälpa användare att se vad som är intressant.  

Nasser Nuru Mahmud: Viktigt med samarbete med forskare. Bidrar till 

en möjlighet att driva utvecklingen tillsammans av statistiken 

tillsammans med forskarvärlden. 

Svar: Nya aktörer, t.ex. Google, kan bidra med väldigt mycket och snabb 

information. SCB behöver hitta sin egen roll och då är det kanske inte 

viktigast att alltid vara snabbast utan att även fokusera på olika 

kvalitetsaspekter, såsom jämförbarhet över tid och mellan grupper. 

8. Integrationsstatistik i förändring?  
Karin Lundström och Sara Frankl 

Sara Frankl inledde presentationen. Karin Lundström presenterade 

SCB:s arbete inom området integrationsstatistik.  

• SCB:s integrationsstatistik idag: vissa statistiktabeller tas fram 

specifikt utifrån integrationssyfte, medan många av SCB:s övriga 
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statistikprodukter presenteras utifrån olika integrationsrelaterade 

bakgrundsvariabler såsom tid i Sverige mm. SCB tar publicerar 

fördjupade studier i form av rapporter men också kortare analyser 

med integrationstema.  

• Sedan drygt tio år har SCB ett regeringsuppdrag med 

registerbaserad integrationsstatistik som redovisas på låg regional 

nivå – län, kommun och RegSO-nivå.  

• Hemsidan har en temaingång där olika integrationsrelaterade källor 

är samlade. Databasen STATIV innehåller uppgifter som kopplar till 

integration. SCB tog över databasen och ansvaret för 

integrationsstatistiken för 15 år sedan efter att Integrationsverket 

lades ner. 

• Utmaningar: det är ett ärvt statistikområde. Vissa saker har hängt 

med och andra byggts. Strukturen har växt fram efter hand, och det 

har tidigare inte funnits ett grepp över hela området. Området och 

ändamålet är mer svårdefinierat än t ex jämställdhetsstatistiken där 

det finns tydliga jämställdhetspolitiska mål att följa upp.  

• Finansieringen är blandad – dels anslag, dels regeringsuppdrag. Det 

behöver finnas en balans i vad SCB ska utveckla själva, och vad som 

finns specificerat i regeringsuppdraget.  

• Intern workshop om att möta användarbehov: vilka ämnesområden 

bör täckas in, hur ska statistiken grupperas och publiceras? Hur ska 

användarnas behov tillfredsställas på bästa sätt med de begränsade 

resurser som finns? 

• SCB har genomfört träffar med användare för att brett diskutera 

behov av statistik: representanter för regioner, länsstyrelser, 

kommuner, forskare, media, civilsamhället m fl.  

• Önskemål om statistik som kommit upp omfattar många olika 

ämnesområden och olika nivåer (se sammanfattning i Karins 

PowerPoint). En del av denna statistik publiceras redan men 

eventuellt på ett lite annat sätt, andra saker har SCB inte uppgift 

om och kan inte redovisa, t ex etnicitet, religion, språkkunskaper. 

Det finns också önskemål om vilka grupperingar som ska 

presenteras – inrikes/utrikes, svensk/utländsk bakgrund, 

nyanlända, kvotflyktingar mm.  

Sara Frankl: 

• Tankar utifrån workshopen – tre områden: samordning, analys och 

regional statistik. 

• Samordning bör vara en stor del av området integrationsstatistik. 

Indelningar bör harmoniseras, andra områden kan inspireras att 

publicera statistik med integrationsperspektiv. Temaingång bör 

finnas för att underlätta. 

• Analys – publiceringar från integrationsstatistiken bör fokuseras 

mot analys. Möjligen ett indikatorperspektiv. Fördjupade studier, 

kanske med ett rullande schema av återkommande teman men 

också aktuella ämnen.  
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• Regional statistik – det behövs även här en översyn av 

användarbehoven, kanske öppna data på RegSO-nivå. Göra 

kopplingen till statistik på nationell nivå tydligare, och dra nytta av 

samband och mönster som observeras på nationell nivå för att få ut 

mer av analys på lokal nivå.  

Kommentarer och synpunkter från ledamöterna 
Aurora Lewén: Lätt att fokus hamnar inrikes/utrikes födda, 

utländsk/svensk bakgrund samt olika typer av födelseländer.  

Statistiken blir ofta svårtolkad då ålderssammansättningen skiljer sig 

mellan grupperna. 

Svar: Vi tar ofta hänsyn till åldersskillnader i analyser, exempelvis 

genom regressionsanalyser eller så kallad åldersstandardisering. 

Anders Ljungberg: Hur arbetar SCB med statistik om självförsörjning?  

Svar: Vid maj-publiceringen av undersökningen Befolkningens 

arbetsmarknadsstatus (BAS) kommer de nya indelningsgrunderna 

huvudsaklig inkomstkälla och arbetsrelaterad inkomstnivå att 

redovisas, vilka kan bidra till att nyansera bilden av personers 

arbetsmarknadssituation ytterligare. 

Elisabeth Skoog Garås: Noterar att anhörig/-omvårdnadsperspektivet 

(vård av anhöriga – äldre eller barn) saknades i boxen 

levnadsförhållanden i bilden med översikten av användarnas behov. 

Svar: Vi lägger till det. 

9. Åldersindelning i statistikredovisning  
Lena Lundkvist 

Lena Lundkvist presenterade SCB:s arbete till följd av de ändrade 

åldersgränserna i pensionssystemet. I arbetsmarknads- och 

inkomststatistiken har beslut fattats och vid publiceringen som avser år 

2023 höjs gränsen för förvärvsarbetande från 64 till 65 år.   

Diskussionen rörde de produkter där det finns en gräns mellan 64/65-år 

som inte är direkt kopplad till regelverket för pension, till exempel 

befolkningsstatistiken eller ULF-undersökningen. 

I diskussionen framkom att det inte fanns några invändningar att ändra 

till ”rena” tio-årsklasser 0–9, 10–19 osv i de tabeller som nu börjar med 

0–5, 5–15 osv, ett exempel är: Folkmängden efter region, civilstånd, 

ålder och kön. År 1968 - 2022. PxWeb (scb.se). De flesta användare var 

intresserade av specifika åldersklasser och tog då ut ettårsklasser och 

summerade. 

https://www.statistikdatabasen.scb.se/pxweb/sv/ssd/START__BE__BE0101__BE0101A/BefolkningNy/
https://www.statistikdatabasen.scb.se/pxweb/sv/ssd/START__BE__BE0101__BE0101A/BefolkningNy/
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I det andra fall som Lena presenterade, Antal och andel hushåll efter 

region, boendeform och hushållstyp. År 2012 - 2022. PxWeb (scb.se),  

där tabellen var uppdelad i personer över/under 65 år fanns inget enkelt 

svar. Personer mellan 61 och 70 år är så olika och det finns en stor 

spridning i varje åldersklass av olika behov.   

Kommentarer och synpunkter från ledamöterna 
Anders Ljungberg: Bättre att höja rejält på en gång, förslagsvis till 70 

år. 

Aurora Lewén: Om man är yrkesverksam eller pensionär spelar roll för 

ens levnadsförhållanden. 

Elisabeth Skoog Garås: Utifrån ett hälsoperspektiv kan 70 år vara en 

hög gräns. Syftet med statistiken styr vilka grupper och åldersgränser 

som är av intresse.  

Håkan Nyman: Beror på vilka behov man har med respektive fråga. 

Viktigt att ta hänsyn till internationella aspekter vid jämförelser med 

andra länder.  

10. Presentation av rapporten Vem bor här?  
Gunnar Andersson (Stockholms universitet) 

Sverige har haft exceptionellt bra befolkningsdata både historiskt och i 

modern tid. Folkräkningar har tidigare varit en avgörande del av det 

systemet. Folkräkningar har även dykt upp som fråga i den politiska 

debatten. 

Folkräkning innebär insamling av data som täcker ett helt lands 

befolkning vid en bestämd tidpunkt. Några metoder som har använts 

för datainsamling är dörrknackning, postenkäter och registerbaserad 

datainsamling. Skälen till folkräkningar har tidigare varit underlag för 

samhällsplanering och forskning samt oro över emigration. Syftet med 

folkräkningar idag är att samla in jämförbara data för EU-sammanhang. 

Folkräkningarna baseras på folkbokföringen. Historiskt har 

statskyrkans lokala register använts medan folkräkningarna i den 

moderna tiden har baserats på Skatteverkets centraliserade och 

digitaliserade register. Registerbaserade befolkningsdata möjliggör 

analyser med longitudinella data över befolkningen över tid.       

Kvaliteten på folkräkningen beror på kvaliteten på folkbokföringen. 

Statskyrka och Skatteverket har haft stor kontroll över befolkningen. 

Detta betyder att överlag har folkbokföringen haft mycket hög kvalitet i 

Sverige. De viktigaste kvalitetsfrågorna som har med folkbokföring att 

göra är att det finns viss övertäckning av den nationella befolkningen, 

https://www.statistikdatabasen.scb.se/pxweb/sv/ssd/START__HE__HE0111__HE0111A/HushallT22/
https://www.statistikdatabasen.scb.se/pxweb/sv/ssd/START__HE__HE0111__HE0111A/HushallT22/
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att det finns personer som är skrivna på fel adress och de jure och de 

facto boende i Sverige.  

Felaktig folkbokföring i Sverige omfattar personer med tillfälliga 

bostadsförhållanden, studenter, boende på äldreboenden och personer 

som avsiktligt skriver sig på felaktig adress.                  

Riksdagsbeslutet om att utföra en folkräkning har att göra med skärpt 

kontroll av kvalitetssäkrad folkbokföring, översyn av 

samordningsnummer samt i brottsbekämpande syfte. 

Kommentarer och synpunkter från ledamöterna 
Varför har folkräkningen kommit tillbaka? Vad säger politikerna om 

det? 

Först trodde de att en folkräkning inte var aktuell. Men sedan under en 

presskonferens informerade de att det skulle bli en folkräkning och hur 

man skulle utföra den. 

Kommentar från användarrådet:  

Hoppas att rapporten är till hjälp för att belysa beslutfattare att det är 

bättre att använda registerbaserade data.  

Kommentar från SCB:  

Syftet med folkräkningen skulle kunna vara att det ska finnas 

samverkan mellan olika myndigheter (till exempel polisen, SCB och 

Skatteverket) för att bekämpa brott och informera befolkningen om att 

de ska registrera sig på rätt adress. Med andra ord en typ av 

informationskampanj. 

Peter Abrahamsson: Oturligt att benämningen folkräkning används, 

kan skada statistiken och folkbokföringsfrågor. 

11. Avslutning 

Mötet avslutas. 

Nästa möte 
Datum för höstens möte är ännu ej bestämt, återkommer om detta. 


